
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde mandag den 12/8 kl. 17-19 i Huset Trøjborg. 

Til stede: Eva, Jane, Niels Christian, Steffen, Synnøve 

Afbud: Julie, Thomas, Aage (udtrådt af bestyrelsen – er flyttet fra Trøjborg) 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

2. Godkendelse af dagsorden 

Den udsendte dagsorden blev godkendt med et par tilføjelser under Eventuelt. 

3. Referat fra møde den 17/6 2024. Gennemgang af opgaver og underskrivning  

Referatet var godkendt skriftligt og blev underskrevet. En enkelt opgave udestår: 

afklaring af, om der er behov for en høring af naboer i forbindelse med Det Grønne 

Hjørne (Eva). 

4. Bidrag til politiske beslutninger i sager uden for Trøjborg 

Hidtil har fællesrådet stort set kun giver høringssvar i sager, der vedrørte Trøjborg, 

inklusive omkringliggende områder, samt sager, der vedrørte hele Aarhus Kommune, fx 

planerne om det grønne og det blå. Bestyrelsen fandt det relevant også at kunne 

forholde sig til sager, der havde problemstillinger svarende til dem på Trøjborg. Eller 

sager, der ville medføre betydelig indgriben i hidtidig beboeraktivitet og -ønsker. 

Bestyrelsen var bevidst om, at fællesrådet ikke skulle agere som et politisk parti, og at 

der kunne opstå praktiske og ressourcemæssige forhindringer for at lave høringssvar. 

Med udgangspunkt i denne generelle linje for høringssvar mv. godkendte bestyrelsen et 

forslag til høringssvar til helhedsplan for Hjortshøj. Svaret fremhæver en parallel til 

Trøjborg, hvor to meget store lokalplaner ikke har taget hensyn til beboerønsker. 

Høringssvaret fremsendes den 12/8 (Eva). 

5. Ny samarbejdsaftale mellem Aarhus Kommune og fællesrådene  

Arbejdsgruppen for fællesrådene havde fremsendt et oplæg og forslag, herunder en 

oversigt over forløbet vedrørende forslaget til ny samarbejdsaftale. Dette forslag blev 

diskuteret af alle fællesrådene på et møde den 27/5, hvor der fremkom betydelig kritik 

af forslaget og forløbet. Efterfølgende besluttede Teknisk Udvalg at tage sagen op 

(nærmest forfra) efter sommerferien. 

I forhold til Arbejdsgruppens forslag besluttede bestyrelsen følgende: 



• Eva og Niels Christian deltager i det varslede møde den 17/9 for alle 

fællesrådene. Deltagelsen vil ske med en betydelig kritik af udkastet til 

samarbejdsaftale og arbejdsgruppens rolle i processen samt stor åbenhed 

over for at sammensætte en anden ”forhandlingsgruppe” i forhold til 

kommunen og/eller foretage nyvalg af Arbejdsgruppen.  

• Bestyrelsen fandt det ikke begrundet eller nødvendigt at lave en 

hjemmeside for alle fællesrådene. Borgernes primære interesse vedrører 

de lokale fællesråd, og kommunens hjemmeside giver allerede en række 

oplysninger om fællesrådene. 

• Arbejdsgruppen havde endelig foreslået en fælles præsentation af 

fællesrådene i forbindelse med festugen. Et sådan arrangement vil 

formentlig være helt irrelevant for langt de fleste deltagere i festugen, og 

der er allerede dårlige erfaringer med sådanne hastigt besluttede 

aktiviteter, ”bare” fordi der er festuge. 

Disse beslutninger meddeles Arbejdsgruppen (Niels Christian). 

6. Sociale medier: opgaver, arbejdsdeling, ansvarsfordeling 

På grund af manglende oplæg blev dette punkt udskudt til næste møde. 

7. Generalforsamlingen den 27/1 2025  

Et muligt emne kunne være den netop indgåede aftale grøn mobilitetsplan, eventuelt i 

relation til den planlagte indsats for trafikal fredeliggørelse på Trøjborg. En mulig 

oplægsholder kunne være Vibeke Skjøttgaard fra Midtbyens Fællesråd, der både ville 

kunne tegne de store linjer og gå ind i konkrete problemstillinger. Det undersøges (Niels 

Christian). 

Herudover diskuterede bestyrelsen, om der skulle være en bod med drinks, og om der 

skulle serveres hotdogs. Det afklares på næste møde. 

8. Evaluering af motionsløbet den 30/6  

Den helt overordnede vurdering af indhold og forløb var positiv. Der var betydelig 

interesse hos en række butikker for at støtte. Selve forberedelsen kræver et stort 

arbejde, og der havde været meget sene afbud fra et par af de bidragydende. 

Fremmødet var måske en anelse mindre end sidste år. 

Eva har ydet et stort arbejde i flere år med at arrangere denne aktivitet, men ønsker 

ikke at påtage sig det ansvar længere. Samtidig er andre af de drivende kræfter ”stået 

af” i forhold til at arrangere aktiviteten næste år. Bestyrelsen diskuterede om man ikke 

også måtte acceptere, at sådanne aktiviteter kunne give mening i en begrænset periode. 



Fællesrådets kulturudvalg har inviteret en række aktører til en diskussion om aktiviteter 

på Trøjborg og samarbejde herom. I den sammenhæng vil spørgsmålet om motionsløbet 

blive bragt op. Det kunne i den forbindelse vurderes, om fællesrådet havde mulighed for 

at støtte andre aktiviteter med beskedne beløb  (Eva). 

9. Midtbyforum: møde 26/8  

Dagsorden endnu ikke fastlagt. Forventede punkter er samarbejdsaftalen mellem 

fællesrådene og kommunen og den grønne mobilitetsplan. 

10. Med Hjerte for Aarhus: møde 2/9 

Dagsorden endnu ikke fastlagt. Forventede punkter er samarbejdsaftalen mellem 

fællesrådene og kommunen og den grønne mobilitetsplan. 

11. Eventuelt 

• I kommunens Anlægsprogram 2024 indgår de initiativer til trafikal 

fredeliggørelse, der blev fastlagt efter en omfattende borgerinddragelse. 

Det fremgår ikke, hvornår det enkelte projekt kan igangsættes. 

• Kredsløb har inviteret midtbyens fællesråd til en rundvisning på 

affaldsenergi-anlægget i Lisbjerg. Invitationen er sendt til medlemmerne af 

fællesrådet; tilmelding sker samlet. Fra bestyrelsen deltager Niels 

Christian og Eva (hvis det er muligt). 

• Det næste bestyrelsesmøde finder sted onsdag den 23. oktober. Opstår 

der presserende sager, fx vedrørende samarbejdsaftalen mellem 

fællesrådene og kommunen, kan den reserverede mødedag onsdag den 25. 

september komme i spil. 

 

 

 

 

 

 

 


